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1.deň 27.PDD: 

Sprievodné podujatia: Výstava Malá morská víla 

Otvorená 9.septembra 2022 

 V rámci 27. Petrovských dní divadelných 

bola v piatok 9. septembra v predsieni 

Slovenského vojvodinského divadla 

otvorená výstava pre deti pod názvom Malá 

morská víla. Ide o výstavu bábok z 

predstavenia po istým názvom z Národného 

divadla v Zreňanine. Predstavenie Malá 

morská víla vzniklo v roku 2001 a autorom 

tekstu je Željko Hubač, ktorý zdramatizoval rozprávku H.C. Andersena. 

Režisérom predstavenia bol Ľuboslav Majera. Na výstave bolo vidno 

more a bábiky – morskú vílu a všetko, čo sa nachádza hlboko pod vodou. Bábiky vyrobil Veselin Anev. Výstavu otvorila 

vedúca činohernej scény Národného divadla Tošu Jovanovića v Zreňanine, Vera Đekovićová.   

 

Na začiatku festivalu deti a divákov privítali animátorky a na záver kvarteto Bilitis spestrilo festival. 

 

 



 

August Strindberg:SLEČNÁ JÚLIA, réžia a adaptácia: Haris Pašović 

Haris Pašović, svetovo uznávaný režisér, ktorého diela zažiarili na javiskách belehradských 

divadiel a zapísali sa do dejín juhoslovanského divadla, si po 30 rokoch uctil milovníkov divadla 

svojou réžiou v Madlenianum.  

Majstrovské dielo Augusta Strindberga Slečna Júlia bolo vybrané do repertoáru divadla 

Madlenianum pre jeho nadčasovosť a s osobitnými očakávaniami od spracovania a videnia tohto 

skvelého autora-režiséra. Za titulnú postavu si Haris Pašović vybral mladú herečku Saru Dirnbek, 

hviezdu slovinského divadla, ktorá získala viaceré ocenenia na významných festivaloch. Strahinja Blažić v úlohe Žana, 

Mina Pavlic v úlohe Kristíny, ako aj ďalších šesť mladých hercov (Katarina Bradonjić, Ksenija Repić, Sofija Kovačević, 

Nikola Knežević, Jovan Veljković a Filip Stankovski) sú súborom, ktorý priviedol slečnu Júliu na javisko Slovenského 

vojvodinského divadla, ako súčasný ľúbostný príbeh, príbeh o rozkole, v ktorom je hlavná hrdinka slečná Júlia, ale aj 

ostatné postavy. 

Po boku Harisa Pašovića je vynikajúci autorský kolektív: scénograf Aleksandar Denić, kostymérky Irma Saje a Vanja Ciraj 

Džudža, hudobný skladateľ Marko Grubić, choreograf Igor Pastor, dramaturgička Jelena Paligorić Sinkević, korektorka 

Ljiljana Mrkić Popović. 

Na festivale 27. PDD postavu slečnej Júlii stvárnila herečka Anna Rudakijević, ktorá vystriedala herečku Saru Dirnbek 

kvôli zraneniu. 



 

           

 

        



2. deň 27. PDD 

Sprievodne podujatie: Na slovíčko s divadelníkom 

10. 9. 2022 

 

 

 

 

 

 

 Na slovíčko s divadelníkom bolo sprievodným podujatím 27. Petrovských dní divadelných. Zúčastnili sa jej a 

organizátorka kultúrnych aktivít Miroslava Blažićová, technik a scénický majster Ondrej Mištec, režisér Ján Privizer a 

herec Ivan Privizer. Podujatie moderovala Katarína Mišíkova-Hitzingerová, ktorá o každom z týchto hostí porozprával 

základné informácie z ich životov. Ide o jubilantov, ktorí už dlhodobo pôsobia v divadle a ktorí porozprávali o tom, ako sa 

dostali do divadla, o svojich začiatkoch, o práci, ktorú vykonávajú v divadle, zaspomínali si na tie najlepšie chvíle v 

divadle… Nadovšetko boli prítomných prehraté nahrávky, v ktorých sa prihovárali kolegovia z divadla. Vo svojich 

prejavoch povedali o tom, čo pre nich znamená práca s každým z týchto divadelníkov. Podujatie navštícili i deti Základnej 

školy Jána Čajaka v Báčskom Petrovci. 

 

 



Profily divadelných tvorcov a divadelnych pracovníkov 

Na slovíčko s divadelníkom 

 Dňa 10. septembra 2022, v rámci 27. Petrovských dní divadelných, bolo v predsieni Slovenského vojvodinského 

divadla v Báčskom Petrovci, usporiadané sprievodné podujatie pod názvom Na slovíčko s divadelníkom. 

 Spomenuté podujatie moderovala Katarína Mišíková-Hitzingerová. Predstavila na ňom jubilantov, vlastne ľudí, 

ktorí sú dlhodobo aktívni na divadelnom poli. Boli nimi organizátorka kultúrnych aktivít a inšpicientka, Miroslava Blažićová 

– Mikica z Petrovca, technik a scénický majster Ondrej Mištec – Mišťo, takisto z Petrovca, režisér Ján Privizer – Privko a 

herec Ivan Privizer, obaja z Kysáča.  

 Ako prvej slovo patrilo dáme. Miroslava Blažićová, alebo ako ju nazvala moderátorka podujatia, duša Slovenského 

vojvodinského divadla, tiež známa aj ako Mikica, sa narodila v roku 1971 v Bečeji. Základnú školu absolvovala v Novom 

Sade, ako aj prvé dva roky na strednej škole. Potom sa zapísala na kulturologický odbor na Gymnáziu v Báčskom Petrovci. 

Titul diplomovaný etnológ a antropológ získala na Filozofickej fakulte v Belehrade. Za čias štúdia spolupracovala s 

Poľnohospodárskym múzeom, Národným múzeom v Petrovci, dnes už Múzeom vojvodinských Slovákov a od roku 2008 

pracuje v Slovenskom vojvodinskom divadle. Pani Blažićová do divadla nastúpila náhodou. Niekdajší riaditeľ divadla v 

Petrovci, Pavel Čáni ju raz oslovil, či by nechcela byť šepkárkou. Ako povedala, nikdy nebola aktívnou divadelníčkou, aj keď 

s matkou ešte ako malá chodievala na predstavenia do Nového Sadu, do ktorého sa spolu s rodinou prisťahovala ešte v 

roku 1980. Na druhej strane, starý otec z otcovej strany, bol významný režisér a herec v Bečeji a to až do takej miery, že 

ho oslovili, aby hral v Národnom divadle v Belehrade. Krátko po príchode do divadla, sa z nej stala aj inšpicientka. Podľa 

slov našej spolubesedníčky je to vraj človek, ktorý všetko kontroluje. V skutočnosti je to osoba, ktorá je zodpovedná za 

plynulý priebeh skúšok a predstavení v divadle. Spolupracuje pritom s hercami, režisérom, technikmi a ostatnými ľuďmi, 

ktorí tvoria divadelý štáb. Veľkou výhodou Slovenského vojvodinského divadla je v tom, že asi 90% hercov a režíserov, 

ktorí v ňom pôsobia, sú ochotníci a ľahšie sa s nimi pracuje, pretože vždy vedia, čo majú robiť a samým tým aj spolupráca 

s inšpicientom je oveľa jednoduchšia. Ďalej skonštatovala, že v divadle sa hrá, ale zároveň je to aj veľká zodpovednosť a 

pre ňu bolo každé predstavenie obrovskou zodpovednosťou. Počas niekoľkoročnej praxe sa v tejto práci stretla s kadečím 

(napr. meškanie na skúšky) a hlavne zo začiatku to mala najťažšie. Aj napriek všetkému, si vždy dala záležať na tom, aby 

diváci videli to najlepšie, čo sa dá vidieť na javisku. V predstaveniach bola aj rekvizitárkou a to čo jej v predstaveniach asi 

dalo najviac zabrať, boli tie scény, v ktorých sa je a pije. Raz napríklad zabudla na ľad, s ktorým sa narábalo v predstavení 

Manželské hry, ktoré sa hralo v Kovačici. Aj keď si ten ľad objednala v neďalekej kaviarni, predsa zabudla odísť pred 

predstavením poň. Nakoniec ten ľad predsa nejako dostali na to javisko a všetko dobre dopadlo.  



 Ondrej Mištec, známy aj ako Mišťo, sa narodil v roku 1953 v Báčskom Petrovci, kde aj ukončil základnú školu. 

Strednú grafickú školu absolvoval v Novom Sade a v divadle je aktívny už takmer 30 rokov. Do divadla VHV nastúpil v roku 

1993 a prvé predstavenie, na ktorom spolupracoval, nieslo názov Rizikovo tehotný, pod réžiu ktorého sa podpísala Zuzana 

Tárnociová v roku 1994. Pán Mištec do divadla, tak ako pani Blažićová, prišiel tiež náhodou. Viera Čiliaková, herečka a 

kolegyňa nášho spolubesedníka, s ktorou pracoval v tlačiarni, sa ho opýtala, či pracuje s drevom a že vraj jedného takého 

potrebujú v divadle. So SVD spolupracuje od roku 2003 a od roku 2018 je v divadle šéfom techniky, čiže je majstrom scény, 

stavia ju a niekedy sa stará aj o rekvizity. Spolupracoval s mnohými režisérmi, akými boli Ľuboslav Majera, Andrej 

Prihradský, Ivan Hansman, Peter Serge Butko, Svetlana Gašková, Alexander Bako a ďalší. S nami sa podelil aj o to, ktorý 

režisér mal podľa neho najťažšiu požiadavku. Bola to jedna scéna, ktorú poznačili jablká, ktoré museli byť rozvešané na 

povrazoch. To, čo sa mu v divadle najviac páči je samotný kolektív, tréma pred predstaveniami, chvíle po predstavení, 

dojmy po premiére...  

 Ján Privizer alebo Privko sa narodil v roku 1962 a prichádza z Kysáča. Je známy aj ako otec kysáčskeho divadla. Je 

ženatý, je trojnásobným otcom, ale aj starým otcom. Živí sa poľnohospodárstvom a s divadlom sa po prvýkrát stretol ako 

žiak druhého ročníka na základnej škole. Jeho vstup do divadla totižto poznačila istá replika. Ako žiak štvrtého ročníka hral 

otroka v predstavení Ľubka. Nasledovalo bábkové predstavenie Princezná s dlhým nosom. Podľa neho ľudia sa „infikujú“ 

láskou k divadlu už v detstve a tak sa z nich neskoršie stávajú aj ochotníci. Ešte za čias mladosti bol členom divadelného 

klubu Brezák, ktorý sídlil na starej fare v Kysáči, na ktorého založení sa podieľal aj on sám. Pomenovanie Brezák tento 

divadelný klub dostal, pretože jeho členovia po úprave priestorov a príprave divadelných predstavení vždy vyhladneli a 

jedávali kyslú kapustu a brezák (spisovne po slovensky tlačenka). Zo všetkých predstavení, ktoré režíroval, si spomenul na 

Červeného medvedíka. Po tzv. divadelnej odmlke v roku 1993 sa zase vrátil na divadelnú scénu. Ako povedal, predstavenia, 

ktoré sa ľahšie režírujú sú práve tie, v ktorých je kolektív zohratejší, kde je dobré ovzdušie, kde si každý nájde čas... To, čo 

je pre tohto režiséra ťažké je napríklad to, keď sa nejaké predstavenie zrežíruje a má málo repríz, čo skorej nebolo tak. 

Dôležité je, aby sa čím viac pracovalo s novými generáciami v divadle, v opačnom prípade, divadelná činnosť na týchto 

priestoroch môže ľahko zaniknúť.  

 Ivan Privizer je synom režiséra Jána Privizera. Prichádza z Kysáča a narodil sa v roku 1993. Základnú školu vychodil 

v rodisku a Strednú ekonomickú školu v Novom Sade. Od roku 2011 je členom Ochotníckeho divadla v Kysáči. V tomto 

divadle stvárnil niekoľko postáv, a to nielen pod vedením svojho otca, ale aj pod vedením Ivana Hansmana, Svetlany 

Gaškovej, Jána Makana a iných. Od roku 2018 spolupracuje aj so SVD. Tu si zahral v predstaveniach Krásavica z Leenane, 

Kebab či Testosterón. Ako sa veľakrát hovorí, jablko nepadá ďaleko od stromu. Dalo by sa to povedať aj v prípade Ivana 

Privizera, ktorého do divadla priviedol nikto iný, než vlastný otec. Keď prvýkrát vstúpil do divadelnej miestnosti, mal iba 

päť alebo šesť rokov. Zo začiatku bol v skupine detí, ktoré hrali v divadle bolo veľa a od tej chvíle, láska k herectvu sa v 

tomto hercovi čoraz viac rástla. Divadlo je pre Ivana Privizera hobby, ktorý mu pomáha takpovediac utiecť pred realitou. 

Postava, na ktorú si najviac zaspomína, je tá z predstavenia Kebab, ktoré režírovala Svetlana Gašková. Na otázku, ktorú 

postavu by chcel stvárniť v budúcnosti, nevedel odpovedať.  

Na záver rozhovoru s každým divadelníkom boli premietané videá, v ktorých sa ľudia, ktorí spolupracovali s nimi, zmienili 

o nich a o spolupráci s nimi. 

 

 



Róbert Mankovecký, Jiří Havelka: ZEM PAMÄTÁ, réžia: Jiří Havelka 

Slovenské komorné divadlo v Martine, Slovenská republika 

O divadle 

 Slovenské komorné divadlo v Martine je jedným z profesionálnych divadiel na 

Slovensku. Návrh na založenie tohto divadla vznikol v roku 1944 a zásluhy o jeho založenie 

mali Jozef Cíger-Hronský, Andrej Bagar a iní. Prvú premiéru malo divadlo v tom istom roku, 

avšak pre inscenáciu samotného predstavenia bolo divadlo dočasne zavreté a jeho 

existencia bola v ohrození. Neskoršie bola činnosť divadla obnovená a pôsobili tu známe tváre akými boli Jozef Kroner, 

Martin Hollý st. a ďalší. Divadlo v roku 1950 zmenilo názov na Divadlo Slovenského národného povstania a o rok nato 

Armádne divadlo. V roku 1960 bolo premenované opäť na Divadlo Slovenského národneho povstania a toto 

pomenovanie si zachovalo do divadelnej sezóny 2003/2004, odkedy sa volá Slovenské komorné divadlo. Aktuálnym 

riaditeľom divadla je Tibor Kubička a najznámejšími predstaveniami, ktoré sa tu doposiaľ hrali boli Sen noci svätojánskej, 

1984, Matka, Fóbie, Traja veteráni, ale aj predstavenie Zem pamätá.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

O predstavení 

 Zem pamätá je predstavenie, ktoré režírovali Róbert Mankovecký a Jiří Havelka. Zahrali si v ňom herci 

Slovenského komorného divadla a to Tomáš Grega, František Výrostko, Barbora Palčíková, Alena Pajtinková, Tomáš 

Mischura, Marek Geišberg, Daniel Zulčák, Róbert Mankovecký a Marián Frkáň. Predstavenie hovorí o jednom z 

najväčších talentov slovenskej populárnej hudby sedemdesiatych rokoch minulého storočia Karolovi Duchoňovi. 

Označovaný bol ako slovenský Karel Gott či Tom Jones. Predstavenie hovorí o jeho živote, jeho hudobnej kariére, 

oceneniach, ktoré získal, turné, ktoré absolvoval po Európe, ale aj v Japonsku, súkromnom živote a o problémoch s 

alkoholom, ktoré následne privodili aj smrť.  

 



 

Reakcie publika 

I. JP, z Petrovca 

1. Ako sa Vám pozdávalo toto predstavenie? 

“Mimoriadne pekné, dynamické, temperamentné, také, aký vlastne bol aj život Karla Duchoňa. Ja by som si nič iné ani 

nevedela predstaviť, krásne spomienky, to v skutočnosti človeka vyprovokuje. Všetko povedali o ňom, všetko. Bohém bol, 

bol bohém, ale bol mimoriadne dobrý človek, mimoriadne prístupný, on bol hviezdou, nielen na Slovensku, ale aj v okolitých 

krajinách a keď ste boli v kontakte s ním, on sa nepovyšoval, nikdy nedal najavo to, že on vlastne je hviezda. Bol hviezdou, 

ale obyčajní ľudia, ktorí s ním kontaktovali, to nemohli pocítiť. 

2. Takže predstavenie splnilo Vaše očakávania? 

“Ja som nemala jasnú predstavu o tom, čo bude. Očakávala som, že bude o Karlovom živote a bolo prekrásne. F 

antázia.” 

3. Takže aj tá postava Karola na Vás najviac zapôsobila alebo niektorá iná? 

“Áno, pravdaže. Karol, herec, prepáčte, ale meno som si nezapamätala, neviem meno, ale herec skutočne podal 

mimoriadny výkon, tá jeho chôdza, to vlastne u mňa vyvolávalo rovno ten pocit, že taký mladý Karol odišiel. Ponáhľal sa, 

všade sa ponáhľal, išiel, išiel za nejakými úspechmi a takto to zakončilo. Smutne. Škoda ho.” 

II. Anna Legíňová, z Kysáča  

1. Ako sa Vám páčilo toto dnešné predstavenie? 

“No, mne toto bolo vynikajúce, ohromujúce. Nemôžem povedať, že príjemné prekvapenie, ale veľmi, veľmi, veľmi, veľmi 

príjemné prekvapenie, lebo som to neočakávala. Zhodou okolností, vďaka Bohu, že som sa dostala do Petrovca, lebo bolo 

otázne, či sa sem dostanem. Nemala som predstavu, ako toto 

bude vyzerať. Perfektne hrali, všetko bolo zosúladnené, na 

vynikajúci spôsob nám prezentovali život tohto známeho 

speváka, teda nebolo to, ako mám povedať, akože také smutné, 

tragické, nebolo nudné. Páčilo sa mi, že bolo popretkávané hudbou 

a spevom, čo udržiavalo pozornosť divákov. Veľmi dlho trvalo, ja som 

si len hovorila, joj, nech ešte nezakončí, nech ešte nezakončí, 

nech ešte len trvá, nech ešte stále spievajú, nech ešte hrajú a môžem 

povedať, že vyše dve hodiny to bolo, no verím že im to bolo ťažko, 

že to nebolo ľahko, je to akože komplexné predstavenie, nebolo 

ľahko hlavnému hercovi aj spievať, teda aj chodiť na tom pohyblivom 

páse aj hrať, neviem, aj skoncentrovať sa na všetko, aj na 

hudbu, na text, no perfektné. Ja som naozaj oduševnená. Toto mi je dozadu neviem už koľko rokov môžem povedať, 

chodievam pravidelne na Petrovské dni divadelné, ale toto mi je doteraz najlepšie predstavenie.” 

III. Jarmila Jovankovičová, z Petrovca  

1. Aký dojem na Vás zanechalo toto dnešné predstavenie? 

“Perfektný! Akože vynikajúci výkon všetkých hercov a hlavne hlavného herca, ktorý bol perfektný, akože s takou 

kondičkou a toľko minút spievať, no, bez textu som zostala.” 

2. Splnilo toto predstavenie Vaše očakávania? 



“Ja som neočakávala nič vlastne. Ja som vôbec ani nevedela, o čom to bude. Ja som išla tak, že idem do divadla, lebo 

prišli vzácni divadelníci, tak chcem to využiť, lebo to nie je každý deň, tak som sa veľmi tešila, že vlastne… No, očakávania 

boli nad očakávania.” 

 

Herci 

I. Eva Gašparová, herečka  

1. Ktorú postavu ste stvárnili v tomto dnešnom predstavení? 

“Ja som hrala matku Karola Duchoňa a strašne som za tú postavu vďačná. Viem, že nemali ľahký život so synom, mali 

takého despotického trošku toho otca. Tak sme sa dočítali, že so sekerou ich naháňal a zatváral ich, ale ona svojho syna 

milovala a neuveriteľne ho podporovala v tom spievaní, dokonca aj na úkor školy, lebo vedela, že to je obrovský talent.” 

2. Ako dlho ste už členkou Komorného divadla v Martine? 

“Ja som tam bez dvoch rokov štyridsať rokov.” 

3. A ako dlho sa už venujete hereckému povolaniu? 

“No tak... Skoro tých štyridsať rokov, ale musím povedať, že od škôlky. Nikdy som ako malé dievčatko nemala, že budem 

hlásateľka, doktorka, učiteľka ale vždy herečka a nikdy som to nezmenila. Chodila som do amatérskych súborov, na 

Hviezdoslavov Kubín recitovať, neuveriteľne ma to napĺňalo, bavilo, taký ten krúžok dramatický, Ľudová škola umenia to 

bola, to som vychodila osem rokov, ešte sa z toho aj maturovalo, tak, to ma strašne napĺňalo odjakživa.” 

4. A tu ste po prvýkrát alebo ste tu už boli aj predtým? 

“Ja som tu dokonca prvýkrát a som úplne nadšená z tohto mestečka, z tých ľudí, prídete mi takí neuveriteľne otvorení, 

srdeční, priateľskí a slobodnejší asi ako my teraz žijeme, ja neviem. Ja som úplne nadšená. Ja som sem mala ísť s jednou 

veľmi dobrou hrou, ale vypukla vtedy vojna a tak ten zájazd nebol…” 

5. V deväťdesiatych rokoch… 

“Áno, áno, to s Ferkom Výrostkom čo hral Karola Duchoňa otca, fakt vynikajúca hra a strašne sme sa sem tešili, no… 

Vtedy to tak padlo…” 

6. A ako sa Vám pozdáva táto naša vojvodinská slovenčina? Mali ste možnosť si už niekde si ju vypočuť? 

“ Ale áno, ja som úplne nadšená, veď áno, bývalá Juhoslávia, sú to také podobné tie slovanské jazyky, aj poľština, no 

čeština, to bez problémov, ja som sa narodila do Československa hej, takže mne aj tento príbeh je veľmi známy, tak ja 

mám pocit, že všetci naraz hovoria po slovensky.” 

II. Marek Geišberg, herec 

1. Pán Geišberg, povedzte nám, aké je to predstavenie, ktoré sa dnes hralo tu na petrovských divadelných 

doskách? 

“Tak je to predstavenie, ktoré mapuje život nášho dá sa povedať v istej dobe najpopulárnejšieho speváka Karola 

Duchoňa, ktorého osud do veľkej miery poznačil alkohol a sláva a je to taký prierez jeho životom, odkedy vlastne začal a 

veľmi rýchlo skončil.” 

2. Ktorú postavu ste Vy hrali v tomto predstavení? 

“Ja som hral niekoľko postáv, tak ako všetci ostatní, je to vlastne tak akoby podelené. Hlavnú postavu hral teda Tomáš 

Grega Karola Duchoňa a my ostatní sme hrali všetko ľudí, ktorí vlastne v jeho živote vždycky v nejakom období niečo 

znamenali alebo nejakým spôsobom ovplyvňovali jeho hudobnú kariéru. Sú tu postavy od kapelníkov, kamarátov, 



rodinných príslušníkov a tak ďalej a tak ďalej. A hovorím sú to také akože fragmenty z toho jeho života, takže pozorný 

divák asi odčíta, že sa v tých postavách vlastne vo veľmi veľkej frekvencii striedame. Takže množstvo postáv. Ja som hral, 

nepamätám si to presne, sedem alebo osem ľudí dokopy.” 

3. A ako dlho ste už aktívny v Komornom divadle v Martine? 

“Ha, dobrá otázka. Myslím, že teraz, kedže je 2022, tak to bude šestnásty rok, čo som v divadle v Martine.” 

4. A okrem toho divadla ste aktívny v ešte niektorých divadlách? 

“Áno, áno, mám šťastie. Teraz mám príležitosť hosťovať už niekoľkokrát v Štátnom divadle v Košiciach, takže hosťujem 

tam. Do toho hrávam koncerty s mojím bratom Martinom a do toho ešte robievam, načítavam audio knihy a snažím sa v 

tejto komplikovanej dobe nejak prežiť umením, ale je to čoraz ťažšie.” 

5. A v Srbsku ste prvýkrat alebo ste tu boli aj predtým? 

“A nie nie. V Báčskom Petrovci som tretíkrát. Raz som tu bol, keď tu moja žena, vtedy ešte nie moja žena, iba frajerka, 

Lucia Jašková skúšala s Ľubom Majerom predstavenie s názvom Vina, autor bol myslím že Nebojša Romčević, takže som 

ju bol tu navštíviť asi týždeň a dokonca sme tu raz hrali predstavenie, nepamätám si presne, čo to bolo, ale mám taký 

pocit, že to boli Plné vrecká peňazí, takže som tu tretíkrát. To tu ešte za vašim divadlom hniezdili sovy na tom strome a 

boli sme sa tam pozrieť, boli sme sa prejsť pri kanáli, takže som si bol občerstviť Báčsky Petrovec a musím povedať, že od 

tej doby sa to tu hodne zmenilo.” 

6. Ako sa Vám páči tu v Petrovci?  

“Veľmi. Je to pre nás taký priznám farbu celkom slušný alkoholový výlet, hej, že, keď som tu bol predtým, tak tu nebolo 

toľko krčiem, toľko kaviarní, takže sme to všetko včera akoby obehli a ja to tu mám strašne rád, aj napriek tomu, by sa 

mnohým mohlo javiť, že tu nič nie je, tak ja, ja mám toto miesto strašne rád. Zoznámil som sa tu s miestom, s mačkom a 

mám tu už aj dvoch psov.” 

III. Tomáš Grega, herec 

1. Vy ste v tomto predstavení stvárnili hlavnú postavu, teda postavu Karola Duchoňa, tak povedzte mi, aké to 

pre Vás bolo?” 

“Haha…”                                

2. Bolo ťažko stvárniť túto postavu? 

“Čo ja viem. Bola to pre mňa… Bola to pre mňa výzva, keď sme to skúšali, keď mi režisér povedal, že čo si predstavuje a že 

čo po mne chce, že ja vlastne budem celé predstavenie chodiť na bežiacom páse, do toho spievať, hrať, textovať, robiť 

rôzne akcie a tak ďalej, takže bola to výzva, ale napokon sa mi to hrá veľmi príjemne. Ja som Duchoňa nejako nikdy 

nejako nepočúval, nie je to žáner, nie je to hudba, ktorá by mňa nejako lákala, alebo nejak, nejak veľmi bavila, ale ono to 



človeku tak potom nejako prirastie k srdcu, ale môžem povedať, že ani dnes ho nepočúvam, iba prostredníctvom 

predstavenia, že ho tak nejako interpretujem.” 

3. Ako často ste mávali prípravy pre toto predstavenie? 

“ Normálne skúšobne obdobie v divadle, ktoré trvá zvyčajne dva až tri mesiace, už ani neviem koľko to trvalo, bolo to 

povedzme asi dva a pol mesiaca, sme to skúšali a my skúšame v Martine od utorka do soboty, takže takto vlastne každý 

deň sme to skúšali, tvorili nejako, hľadali rôzne... nápady dávali dokopy, ale nejakú samostatnú prípravu predtým som 

nemal, ak sa pýtate na nejakú športovú prípravu, alebo nejakú spevácku, tak to som nemal.” 

4. A kedy bola premiéra predstavenia? 

“ Fíha! To bolo asi v roku... Kedy to bolo? Rok, rok 2019 sa mi zdá. Myslím, že rok 2019, vtedy bola premiéra a niekedy vo 

februári alebo v apríli, už presne neviem.” 

5. Ale hráte toto predstavenie už pomerne dlho teda? 

“ Hej, hej. A asi ešte dlho aj budeme, kým ja budem vládať chodiť, tak asi budeme.” 

6. A ako sa Vám pracovalo s kolegami? 

“ Perfektne! My sme v Martine všeobecne veľmi dobrý kolektív, sme tam všetci kamaráti spolu, povedal by som skôr, že 

my sme tam taká rodina, takže jeden druhého inšpirujeme, motivujeme a podporujeme, takže nám sa veľmi príjemne 

spoločne pracuje.” 

7. A ako dlho ste aktívny v Komornom divadle v Martine? 

“ Teraz, ja som tam od roku 2015, takže momentálne sedem rokov.” 

8. A v Petrovci ste po prvýkrat alebo ste tu boli aj predtým? 

“Takto s divadlom som tu prvýkrát, ale mám taký dojem, že keď som bol malý ešte, tak som chodieval do Folklórneho 

súboru Zemplín a v rámci tých slovenských dní sme tu raz vystupovali. Ako dieťa, tance ľudové a tak ďalej, takže myslím, 

že vtedy sme tu boli, ale neviem si presne spomenúť, či sme boli tu alebo niekde inde ale myslím, že tu. Ale bolo to iné, a 

mám to také trošku zmiešané v hlave, že neviem presne, či to bolo tu.” 

9. Ešte by som sa na chvíľu vrátil k tomu Duchoňovi. Ako často, ako intenzívne sa momentálne počúvajú jeho 

piesne napríklad na Slovensku? 

“ Myslím si, že dosť intenzívne, že on sa stal takou súčasťou súčasnej pop kultúry, že je to taká súčasná hviezda, no, tak 

ho nejako vytiahli z minulosti a mladí ľudia to začali dosť počúvať, hráva sa na diskotekách, hráva sa to po baroch a tak.” 

 



3. deň 27.PDD – 11. 9. 2022 

Miro Gavran: ZMRZLINA, Réžia: Michal Babiak 

Spišské divadlo, Spišská Nová Ves, Slovenská republika 

O divadle 

K založeniu Spišského divadla došlo v roku 1957. Ide o činoherné profesionálne divadlo 

a jeho zriaďovateľom je Košický samosprávny kraj. Divadlo sídli v Spišskej Novej Vsi a 

má stály umelecký súbor. Aktuálnym riaditeľom tejto inštitúcie je Radovan Michalov. 

Divadlo ponúka predstavenia pre dospelých, ale dôraz kladie aj na rozprávky pre deti. Má aj bohatú zájazdovú činnosť a 

to najmä v regióne Spiš.  

 

O predstavení 

“Gavranova láskavá komédia nadväzujúca na úspešné inscenácie Všetko o mužoch a Všetko o ženách. 

Hrejivá komédia, ktorá doteraz nebola uvedená na Slovensku, sleduje celoživotný príbeh dvoch žien – matky a dcéry. 

Stretávame sa s nimi v jednom priestore, v istej záhrebskej cukrárni, kde sa v priebehu desaťročí odvíjajú ich životné príbehy. 

Od prvých nesmelých krôčikov dcéry do škôlky až po jej odchod do dôchodku. Gavran, spôsobom sebe vlastným, ukazuje, 

že isté vzorce správania sa neustále opakujú a človek sa nedokáže poučiť na chybách iných, ale len na svojich vlastných. 

Zmrzlina nie je o moralizovaní, Zmrzlina je príbeh, vďaka ktorému si môžeme uvedomiť, že za dekády sa veľa vecí zmení – 

muži prichádzajú, odchádzajú, prácu nájdeme, stratíme a opäť nájdeme, sťahujeme sa z bytu do bytu – ale predsa len je 

niečo, čo je večne nemenné, puto, od ktorého je máločo silnejšie. Priateľstvo a láska matky a dcéry.” 

https://www.spisskedivadlo.sk/predstavenie/zmrzlina  

V predstavení Zmrzlina hrajú dve herečky. Pod réžiu sa podpísal Michal Babiak a je to jedným z predstavení Spišského 

divadla na tomto 27. festivale. Autorom predlohy je Miro Gavran. Dej je umiestnený v cukrárni a hovorí o živote matky a 

dcéry. Všetko sa začína epizódami, v ktorých je dcéra malé dieťa a postupne z nej vyrastá žena a matka ju celý ten čas 

sprevádza. 

 

https://www.spisskedivadlo.sk/predstavenie/zmrzlina


 

Reakcie publika 

I. Anna Legíňová, z Kysáča 

1. Ako sa Vám pozdávalo toto dnešné predstavenie? 

“No mne sa toto páčilo, napríklad tá prvá časť mi bola taká trošku miernejšia a potom táto druhá bola 

dynamickejšia , väčšmi humoristickejšia, ale okej, myslím, kedže hrali dve herečky, predsa to bolo ťažko 

vydržať, dlho hrali a myslím si, že výborné stvárnili postavy, že sa rýchlo menili v stvárňovaní postáv, že sa im 

to darilo a páčilo sa mi, myslím to je taký nejaký nový pohľad, nikdy by som si v živote možno nepomyslela, 

ako teraz keď toto divadlo bolo prezentované, zahrané, fakt, že na spôsobe tejto zmrlziny ony ukázali vlastne 

ako sa život točí a aj ako sa všetko opakuje, neviem, z dcéry na mamu, na vnučku aj že na nejaký spôsob sa 

zopakuje, čo nie je pravidlo, že vždy, ale obyčajne, čo sa dcére zopakuje, potom sa to ďalej dookola točí.” 

II. Katarína Melegová-Melichová, z Petrovca 

1. Ako sa Vám pozdávalo toto dnešné predstavenie? 

“Tak, som rada, že som bola na tomto predstavení, pretože to je nám blízke, pretože každý máme rodinu, 

každý prežívame s detmi kadejaké chvíle, pravdaže to je niečo, čo nás trápi, čo nás teší a nakoniec som 

obdivovala tie dve herečky, ktoré takto udržali našu pozornosť a urobili nám takúto radosť.” 

2. Takže ste spokojná? 

“ Samozrejme, samozrejme a som veľmi rada, že som videla toto predstavenie.” 

 

Herečky 

1. Aké predstavenie ste zahrali na týchto petrovských divadelných doskách? 

Katarína Turčanová: “Bolo to predstavenie Mira Gavrana Zmrzlina a bol to príbeh matky a dcéry od škôlky 

cez strednú školu, materstvo až po domov dôchodcov.” 

2. Ako bolo vžiť sa do týchto postáv? Bolo to náročné? 

Petra Dzuriková: “Tak pre mňa bolo tým, že ešte nie som ani matka, som ešte pomerne mladá žena, tak pre 

mňa bolo najťažšie stvárniť postavu tej poslednej etapy a tej staršej pani, ktorá je už na dôchodku a na druhej 

strane srdcu najbližšie mi bola asi tá puberta.” 

3. Ako dlho ste už členkami v Spišskom divadle? 

Katarína Turčanová: “Ja som teraz začala už 26. sezónu.” 

4. A vy?  

Petra Dzuriková: “Ja som začala teraz piatu sezónu.” 

5. A ako sa vám spolupracovalo počas samotných príprav? Ako vlastne aj prebiehali samotné prípravy? 

Mohli by ste nám povedať? 

Katarína Turčanová: “Tak najprv sme text si čítali, rozobrali sme si ho, upravili, aby sme ho tak trošku 

poľudštili a bola veľmi precízna práca pána Babiaka, ktorý vlastne presne vedel kam nás chce dostať, tak nás 



tam dostal a prišiel choreograf a sme to celé dali dokopy a už to bolo. Skúšali sme to štyri týždne. Intenzívne. 

Hahaha.” 

6. A ako dlho sa venujete hereckému povolaniu? 

Katarína Turčanová: “No tak, ja vlastne od strednej školy, od pätnástich rokov, keď som sa dostala na 

konzervatórium, tak už tam som začala na javisku, aktívne som predtým spievala a tancovala a také rôzne 

krúžky, ale od tých pätnástich to už bolo také, bolo profi javisko a potom som už išla rovno do divadla.” 

7. A Vy? 

Petra Dzuriková: “Ja vlastne som k tomu mala blízko už od škôlky, rada som vždy spievala, tancovala, 

vystrájala, potom moje kroky prirodzene viedli na konzervatórium v Prešove a tak som sa dostala v roku 2018 

do Spišského divadla a som tam.” 

8. A okrem toho Spišského divadla ste aktívne v ešte niektorých divadelných súboroch? 

Katarína Turčanová: “Ja hosťujem v divadle Kontra v Spišskej Novej Vsi a je to taká alternatíva. Som veľmi 

vďačná za túto možnosť účinkovať tam, lebo sú tam tituly, ktoré sa nehrajú bežne a je tam aj priestor veľmi 

zvláštny a atypický a sú tam noví ľudia, noví kolegovia, takže je to určite veľmi prínosné a veľmi som tam 

rada.” 

9. A Vy? 

Petra Dzuriková: “Ja pôsobím v detských divadlách, rada hrám rozprávky a sú to divadlá, konkrétne v Prešove 

a tiež v Spišskej Novej Vsi.” 

10.  Ešte sa na chvíľočku vrátim k tomuto dnešnému predstaveniu, mohli by ste nám povedať kedy bola 

premiéra? 

Katarína Turčanová: “Premiéra bola 29. a 30. mája 

minulého roku.” 

11.  Ešte by som sa vás opýtal, aký je možno rozdiel v tom, 

keď hráte napríklad na javisku a keď nahrávate nejaký 

seriál alebo film, sú nejaké rozdiely v tom možno? 

Katarína Turčanová: “Určite sú. Pri tých seriáloch nakoľko 

je tam málo času, tak veľmi sa treba sústrediť na všetky tie 

technické veci, kamera, zvuk a všetky režisérove 

pripomienky treba veľmi rýchlo spracovať a po každom 

obraze teda vypustiť a ísť ďalej a divadlo je jedinečné, 

špecifické, vždy je nejaký iný divák, je iná nálada a vždy je 

to jedinenčné a autentické.” 

12. V Srbsku, konkrétne v Petrovci, ste prvýkrát alebo ste 

tu boli aj predtým? 

Katarína Turčanová: “Už sme tu asi tretíkrát, štvrtýkrát...” 

Petra Dzuriková: “Ja som tretíkrát.” 

Katarína Turčanová: “Aj ja tiež tretíkrát.” 



4.deň – 12. 9. 2022 

Michal Babiak - Viktor Kollár: PERNÍKOVÁ CHALÚPKA, Réžia a texty piesní: Viktor Kollár 

Spišské divadlo, Spišská Nová Ves, Slovenská republika 

O predstavení 

V réžii Viktora Kollára bola v pondelok o 12 hodine na petrovských divadelných doskách 

odohratá divadelná inscenácia Perníková chalúpka. Autormi predstavenia bol režisér 

predstavenia spolu s autorom Michalom Babiakom. Ide o predstavenie, ktoré je súčasťou 

divadelného repertoára Spišského divadla zo Spišskej Novej Vsi. Hereckú zostavu tvorili Peter Gedeon, Mária Čičvarová, 

Katarína Turčanová, Mária Brozmanová, Kristína Kotarbová a Jozef Novysedlák. Ide o klasický príbeh o Jankovi a Marienke, 

ktorí sa stratia v lese a narazia na perníkovú chalúpku, začnú si z nej uberať medovníky, pri čom ich prichytí ježibaba, Janka 

zavrie do chlieva a Marienku zapriahne do roboty. V tomto príbehu o perníkovej chalúpke sa zjavuje aj kuchár Figaro, ktorý 

pečie medovníky, zlá ježibaba zalieva všetky rastliny v lese Smrťobyľom, aby ich včielka Kaja, ktorá je rozprávačkou 

príbehu, nemohla opeľovať.  

Herci  

I. Mária Čičvarová, herečka 

1. Takže Vy ste v tomto predstavení stvárnili postavu Marienky, 

aké to bolo pre Vás, bolo to namáhavé? 

“Určite to bolo namáhavé. Myslím, že každé predstavenie je namáhavé, 

zvlášť to, kde sa vlastne aj spieva, tancuje a je to také pre deti, možno by 

niekto aj povedal, že, veď je to také pre deti, veď sa zmeníš na to dieťa, ale 

je to dosť namáhavé, lebo, v dnešnej dobe sa nejako premeniť do toho 

dieťaťa a odrazu nebyť tým dospelým človekom je častokrát akosi ťažké, 

lebo musí si človek zaspomínať, možno častokrát aj načerpať inšpiráciu pri 

tých deťoch, aj keď už keď prídu tie deti, je to naozaj také, že ide to samo.” 

2. Kedy bola premiéra tohto predstavenia? 

“ Premiéra bola, nespomeniem si presný dátum, v máji, v minulú sezónu v 

máji. Ale neviem presný dátum.” 

 

3. Ako dlho ste inak aktívna v Spišskom divadle? 

“ Ja som aktívna asi od roku, od decembra 2020, čiže bude to dva roky.” 

 

4. Ako dlho sa venujete hereckému povolaniu? 

“ Odkedy som nastúpila do Spišského divadla, ja som vtedy vlastne ukončila šesťročné konzervatórium a hneď 

potom som vlastne v decembri nastúpila do Spišského divadla.” 

5. Nahrávate možno aj nejaké filmy alebo seriály 

momentálne? “ Momentálne nenahrávam nič.” 

 

II. Peter Gedeon, herec 

1. Takže v dnešnom predstavení ste stvárnili postavu Janka, 

aké to bolo pre Vás, bolo to náročné? 

“ Niekedy si človek povie, že rozprávka je taká ľahšia, no 

častokrát, a hlavne v tomto predstavení obzvlášť, je to prípad, 

kedy sa človek zapotí, či už pri skúšobnom procese alebo v 

predstavení, čiže patrí to medzi náročnejšie rozprávky.” 



2. Ako sa Vám pracovalo s kolegami a ako prebiehali prípravy pre toto predstavenie? 

“Robil to šikovný mladý vtipný režisér Viktor 

Kollár, čiže jeho robota bola veľmi 

zaujímavá, veľmi vtipná, dobre sme sa 

zabavili, takže myslím si, že aj ten výsledok je 

patrične k tomu.” 

 

3. A ako dlho sa už venujete hereckému 

povolaniu?   

“Uf, to už dlho. Na škole som začal vlastne 

na strednej škole na konzervatóriu v 

Košiciach, odvtedy som bol na voľnej nohe, 

teraz som rok v Spišskom divadle, čiže už je to dosť rokov a matematika mi veľmi nejde, čiže nespočítavam to.” 

 

4. A okrem v Spišskom divadle, ste aktívny v ešte niektorých divadlách? 

“ Hosťujem v Štátnom divadle v Košiciach a ešte mám rôzne hudobné projekty.” 

 
 

5. A v Srbsku ste prvýkrát alebo ste tu boli aj predtým? 

“ Pre mňa je toto prvá návšteva Srbska.” 

 

6. Ako sa Vám tu pozdáva nateraz? 

“ Veľmi pekná krajina, aj mesto je skvelé, divadlo má výbornú akustiku, je krásne prerobené, čiže desať s desať.” 

 

 

 

 

 

 



Karol Horák: ŠTÚR, réžia: Michal Babiak 

Spišské divadlo,  Spišská Nová Ves 

O predstavení 

 V pondelok 12. septembra 2022 vo 

večerných hodinách v sieni 

Slovenského vojvodinského divadla, 

herci Spišského divadla zohrali 

predstavenie Štúr autora Karla Horáka v réžii Michala Babiaka. V 

predstavení hrali Filip Štrba, Pavol Gmuca a Kristína Kotarbová. 

Okolo osoby Ľudovíta Štúra visia mnohé otázniky. Toto 

predstavenie ponúka netradičný pohľad na život jedného z 

najznámejších slovenských osobností a nastoľuje sa pritom otázka, 

do akej miery vlastne Slováci poznajú tohto slovenského buditeľa. 

Ako povedali samotní herci, takmer všetkým bolo ťažko sa vžiť do 

svojich postáv. Prípravy trvali asi päť týždňov a hlavne sa dbalo na text.  

 

Reakcie publika 

I. SĐ, z Petrovca  

1. Ako sa ti pozdávalo toto dnešné predstavenie? 

“Dnešné predstavenie mi bolo veľmi zaujímavé po prvé, herci boli naozaj super, super to odohrali aj priblížili Štúrov 

osobný život aj naozaj som sa dozvedela nejaké fakty o jeho živote, ktoré som doteraz nevedela a tak som si to užila.” 

2. Dobre porozumela tomuto predstaveniu? 

“Spočiatku možno bolo trochu ťažšie porozumieť, ale ku koncu sa to dalo pochopiť.” 

3. Často chodievaš do divadla na predstavenia? 

“Nie až tak často, ale usilujem sa odísť aspoň dvakrát ročne.” 

II. Anna Medveďová, z Petrovca  

1. Ako sa Vám páčilo toto dnešné predstavenie? 

“Dnešné predstavenie bolo vynikajúce, plné tých štúrovských myšlienok a vôbec poslania Ľudovíta Štúra, takého, aký 

bol v celom svojom myslení, konaní a správaní sa.” 

2. Ktorý herec podľa Vás podal najlepší výkon? 

“Podľa mňa práve Ľudovít Štúr, plný energie, plný sily a všetkého toho, by som povedala ducha štúrovského myslím, že 

ho vynikajúco stvárnil, že vlastne sa odosobnil zo svojho vlastného života a prežíval to ako Ľudovít Štúr.” 

3. Boli ste doteraz na každom predstavení počas 27. Petrovských dní divadelných? 

“Áno, na všetkých. Toto je teraz už štvrté predstavenie, čiže na tom detskom som nebola samozrejme, ale na všetkých 

predstaveniach zatiaľ som bola a môžem to ohodnotiť ako veľmi bohatú prehliadku divadelná, po týchto dvoch takých 

prázdnych rokoch, predsa herci a režiséri naplno pracovali, vidno to z toho a vlastne vydávajú takú veľkú, veľkú energiu, 

silu a to dobro, čo divadelné dosky máju v sebe.” 

 

 



5. deň – 13.9.2022 

Stefan Tićmi: JA SOM AKIKO, réžia: Milja Mazarak 

BUDI Festival, Kultúrne stredisko Pančevo, Festival ekologického divadla pre deti a mládež 

O divadle 

Kultúrne stredisko v Pančeve bolo založené v roku 1947. Divadelný súbor v tom čase počítal 

dokopy 25 členov. Do roku 1956 bolo na týchto divadelných doskách zohratých úhrnne asi 200 

predstavení hercov z Pančeva a 425 predstavení hosťujúcich divadiel. V nastávajúcom období inštitúcia zmenila niekoľko 

názvov. V súčasnosti je neoddeliteľnou súčasťou kultúrneho života v celom Srbsku.  

 

 

 

Herečka 

Sofija Mijatovićová 

1. Povedzte mi, aké je toto predstavenie? O čo v ňom ide? 

“Toto je príbeh o jednom dievčati, ktoré, vlastne v súčasnosti žene a skôr dievčati, ktorá sa vracia späť na miesto, na 

ktorom vyrastala a čelí niektorým situáciám zo svojho detstva, ktoré jej zanechali jazvy alebo pekné spomienky, ktoré ju 

sprevádzali v živote a teraz prišla tá chvíľa, keď musí čeliť tým vzťahom s otcom, matkinej neprítomnosti a jednoducho, 

no jednoducho aby čelila všetkým tým veciam, ktoré jej v živote boli zatajované, teraz nastala tá chvíľa, aby sa na ne 

pozrela z nejakého racionálneho uhla pohľadu.” 

2. Ako bolo vžiť sa do tejto roly, bolo to ťažké alebo namáhavé? 

“ No pre mňa to bolo terapeuticky a liečiteľne a všetci zo skupiny, ktorí sme pracovali na tomto predstavení, sme si to 

naozaj užívali, nebolo to namáhavé, nemôžem povedať, že bolo namáhavé, ale bolo uvoľnujúce.” 

3. Kedy ste po prvýkrát odohrali toto predstavenie? 



“Myslím si, že premiéra bola asi pred rokom, asi trošku viac, asi pred rokom a pol, možno v marci alebo v apríli v roku 

2021 v Pančeve.” 

 

 

4. Kde ste ešte odohrali toto predstavenie ak si možno spomeniete? 

“Hrali sme všade, na Kotorskom festivale, hrali sme v Sombore, na divadelnom maratóne, hrali sme v Subotici, v 

Pančeve, hrali sme v Belehrade, v Lazarevci, v Leskovci, takže vidíte, cestovali sme naozaj dosť, čo bolo veľké šťastie. A 

česť.” 

5. A hrávate v ešte niektorých predstaveniach, okrem v Kultúrnom stredisku v Pančeve? 

“Hrala som, vlastne ešte hrám v Národnom divadle v Sombore, istý čas som tam bola aj zmluvne, teraz som prešla do 

Národného divadla v Subotici, takže mám na repertoári niektoré predstavenia v Sombore, mám svoju master prácu, 

ktorú hrám spolu so svojím partnerom, to hrávame všade, takže tak.” 

6. A v Báčskom Petrovci ste po prvýkrát? 

“Nie nie som, nie som, pretože je môj profesor herectva, pán profesor Majera odtiaľto, takže sme sem chodievali a 

hrávali sme náše skúšky z herectva asi niekoľkokrát a predtým som hrala asi pred niekoľkými mesiacmi Kyslík na tomto 

istom javisku.” 

 

 

 

 

 

 

 



 

6. deň – 14. 9. 2022 

Andrzej Saramonowicz: TESTOSTERÓN, réžia: Radoje Čupić 

Slovenské vojvodinské divadlo v Báčskom Petrovci 

O divadle 

Slovenské vojvodinské divadlo bolo založené v roku 2003 rozhodnutím Výkonnej rady AP Vojvodiny. Cieľom inštitúcie je 

rozvíjať divadlo slovenskej menšiny na profesionálnej úrovni. Divadlo vedie riaditeľ, ktorý je zároveň aj jeho manažérom. 

Aktuélna riaditeľka tejto ustanovizne kultúry je Viera Krstovská. Slovenské vojvodinské divadlo v Báčskom Petrovci od 

svojho založenia organizuje i festival Petrovské dni divadelné. 

O predstavení 

Predstavenie Testosterón vzniklo podľa rovnomennej predlohy poľského autora Andrzeja Saramonowicza. Pod réžiu sa 

podpísal Radoje Čupić. Ide o predstavenie, ktoré na humoristický spôsob podáva náhľad do života mužov.  

 

Jeden sobáš. Siedmi muži. A nevesta? Noooo, tá chýba. A tak sa komédia môže začať... 

Divadelná komédia poľského dramatika Andrzeja Saramonowicza vtipným spôsobom odhaľuje, čo si muži myslia o ženách. 

Sedem mužov sa snaží pochopiť, prečo sa nevesta pred oltárom vrhla na iného chlapa. Usilujú sa prísť na koreň ženskej 

logike, pokúšajú sa porozumieť, prečo sa ženy správajú tak alebo onak. Bojujú so ženskou prefíkanosťou, krásou, čarom, 

premenlivosťou a zároveň ukazujú svoju malichernosť, hrdosť a pýchu. V tomto príbehu sa však všetci zmenia na biológov, 

ktorí vtipne vysvetľujú úlohu testosterónu v mužskom tele a svoje živočíšne pudy, ktoré vraj určujú ich správanie. 

Herci 

I. Zdenko Kožík  

1. Pán Kožík, aké bolo toto predstavenie, ktoré ste hrali na týchto divadelných 

doskách? 

“Tak, toto je predstavenie Testosterón, v réžii Radoja Čupića. Komédia si myslím taká, 

dosť náročná. Komédie je vždy oveľa ťažšie robiť, sú naročnejšie. Komédia si vždy žiada 

jednu takú energiu pozitívnu na skúškach a aby sa vytvorili tie komické situácie. 

Nazdávam sa, že sa nám to podarilo a že diváci dnes večer mali pekný zážitok a že sa 

pobavili, že sa zasmiali, že odídu domov s takým dobrým pocitom.” 

2. Ako dlho ste sa asi chystali na toto predstavenie? 

“Myslím si, že tri mesiace, možno aj trochu dlhšie, lebo boli choroby, trvala epidémia 

stále, bolo všeličo, aj sám text je dosť dlhý, myslím si, že hodinu a tridsaťpäť minút, to 

je tak akurát, ale bolo tu dosť textu a zložité bolo robiť na scéne, lebo sme všetci siedmi 



stále na scéne. Tak tie predstavenia, ktoré majú na javisku stále sedem alebo viac hercov, sa oveľa ťažšie nacvičujú, pretože 

treba uskladniť každého jedného, aby nezavadzal a aby to všetko bolo na svojom mieste.” 

3. A povedzte mi, ako sa Vám napríklad pracovalo s režisérom, kedže režisér nie je Slovákom a predstavenie sa hralo 

v slovenčine, tak ako ste si vy ako herci počínali v tomto prípade? 

“No, samozrejme on mal preklad v srbčine a nerozumel všetkému, čo sme hovorili po slovensky, ale proste slovenčina a 

srbčina sú dosť podobné jazyky a veľa slov je rovnakých aj on je predsa tu z Kulpína, takže má aj nejaké dočinenia so 

slovenčinou, predsa niečomu rozumel a aj keď nerozumel, my sme mu vysvetlili alebo sa aj on spýtal a tak proste, no bolo 

zopár takých situácii, ktoré sme si nevedeli vyjasniť alebo si ich on nevedel vyjasniť, ale predsa sme normálne rozprávali a 

dohodli sme sa, čo sa má robiť. Ako prekladateľ v predstavení a lektor je Tatjana Mitićová, ktorá bola tou sponou medzi 

hercami a režisérom a slovenčinou a srbčinou” 

4. Ako dlho ste Vy inak aktívni na divadelných doskách? Ako dlho sa už venujete tomu herectvu? 

“Herectvu sa venujem, no, od osemdesiateho štvrtého, znamená koľko je to rokov neviem… 

Už takmer štyridsať… 

Takmer štyridsať. Takže, jednu dobu som pobudol aj na Slovensku v Žilinskom profesionálnom divadle, tri a pol roky som 

tam pôsobil, takže tam som nejaké skúsenosti nadobudol a potom sme robili aj v Starej Pazove s Miroslavom Benkom, 

režisérom aj sám som režíroval niektoré predstavenia, takže som v divadle už dlho a nazdávam sa, že v tom ešte trochu 

zotrvám, ak prídu nejakí mladší režiséri, ktorí nás budú volať.” 

II. Ivan Privizer  

1. Ktorú postavu ste stvárnili v tomto predstavení? 

“Stvárnil som postavu Janka alebo Janisa, advokáta, brata ženícha.” 

2. Aká je tá postava, mohli by ste nám ju ešte trošku priblížiť? 

“Postava Janka - on je právnik - advokát, ktorý je úspešný, ale v súkromnom 

živote, je taký tichý človek, čo je pravým opakom toho, aký je v práci. U nich 

doma je žena hlavná a má strach zo svojej ženy, ale nechce to ukázať pred 

inými i keď jeho brat o tom všetko vie, vie aká je situácia a čo sa stáva u Janka 

doma.” 

3. Aká bola tá spolupráca s kolegami a so Slovenským vojvodinským 

divadlom? 

“Toto je moje tretie predstavenie v SVD a pravdupovediac, s Braňom a 

Kristiánom už veľa rokov hráme v Kysáči spoločné predstavenia, takže my sa 

tu už veľmi dobre poznáme a ostatnými hercami mi bolo cťou hrať, lebo každý 

prináša nejakú novú energiu a spôsob hrania, takže len dobre a pozitívne 

dojmy.” 

4. Kedy bola premiéra predstavenia? 

“Premiéra bola v marci tohto roku.” 

5. A kde plánujete ešte vystupovať s týmto predstavením? 

“Myslím že, ako nám organizátori teraz povedali, že nasledovné vystúpenie bude v Spišskej Novej Vsi, potom spomínali 

Festival Zuzany Kardelisovej v Kysáči a Divadelný Vavrín v Starej Pazove, takže to by všetko malo byť v októbri, takže tak, 

nateraz toľko vieme?” 



6. A ako dlho ste už aktívni v divadle? 

“V ochotníckom divadle pravdupovediac už takých dvadsať rokov od svojich siedmych rokov som začal v detských 

predstaveniach, potom tínedžerských až nakoniec v takýchto, v Slovenskom vojvodinskom divadle od roku 2018, takže 

veľa rokov hrania aj...” 

7. Veľa skúseností... 

“No, dalo by sa povedať veľa skúseností a pôžitkov na týchto doskách, takže len dobré veci o divadle, ktoré ma vypĺňajú a 

sú jednou z mojich najväčších záľub.” 

 

Reakcie publika 

I. Martina Benková, z Petrovca 

1. Aké bolo toto predstavenie podľa teba? 

“No toto predstavenie ma naozaj príjemne prekvapilo, kedže som vedela, o akých hercov ide, vedela som, čo môžem 

očakávať, ale som nevedela nič o predstavení, vlastné aký je druh, o aký žáner ide a keď som prišla, sadla som si, videla 

scénografiu, už ma to tak zaujalo a potom sám dej, sama dynamika, ako to pekne rástlo a proste ako sa to vyvíjalo bolo 

naozaj fantastické, držalo mi pozornosť celých takých hodinu a pol, ak som dobre pozrela na hodinky. Absolútne super 

dojmy, pozitívne, nasmiala som sa veľmi s kamarátkou a naozaj sme sa bavili.” 

2. Ktorý herec podľa teba podal najlepší výkon? 

“Tak musím priznať, že každý herec mal svoju postavu aj myslím, že ju naozaj perfektne zahrali. Na počiatku bolo cítiť to, 

že každý vchádza do tej svojej postavy, ale naozaj nemôžem vydvojiť ani jedného, káždy mal totálne inakšiu postavu, 

jeden bol taký trochu potratený, iný bol totálne vo vede, tretí bol zase taký vtipkár a proste každý z tých siedmych 

chlapov, ak som ich dobre spočítala, naozaj každý bol inakší a naozaj každý bol super, bez akéhokoľvek, akéjkoľvek...” 

3. Bez akejkoľvek námietky... 

“Tak, bez akejkoľvek námietky, naozaj každý bol super.” 

4. A tohto roku si prvýkrat na Petrovských dňoch divadelných alebo si bola aj na ostatných predstaveniach? 

“Žiaľbohu, toto je prvé a posledné predstavenie, kedže je dnes posledný deň Petrovský 

ch dní divadelných, nemala som možnosť prísť aj na tieto ostatné predstavenia, ktoré boli, takže aspoň sa to takto pekne 

skončilo.” 

 

 



 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 



 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 



 



 



 



 

 



 

 

             



 

 

 



 



 



 



          

       

 

 



27. Petrovské dni divadelné trvali 6 dní.  

 

Na festivale bolo 7 predstavení, z toho 5 predstavení pre dospelého diváka a 2 predstavenia pre deti a mládež. 

 

Účinkovali 5 divadiel a úhrne bolo 109 účastníkov. 

 

Úhrný počet divákov počas festivalu 27. Petrovské dni divadelné bol 1015. 

 

 

Festival sledovali: RTV – slovenská redakcia TV a rádio, Rádio Petrovec, Televízia Petrovec, časopis Hlas ľudu, 

časopis Petrovské noviny, internet portál kulpin.net, RTS2. 

Festival podporili: 
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